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Protokół   

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu, odbytego w dniu 27.03.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 15:00 – 17:20. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku   - Grażyna Witczak 

4. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Prezes Koła Pszczelarzy w Więcborku    - Zbigniew Chmielewski 

 

Komisjom Połączonym Rady Miejskiej w Więcborku przewodniczył Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów p. Henryk Szwochert 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych  

i przypomniał porządek obrad spotkania, który obejmował: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

finansowanie ograniczenia niskiej emisji poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych 

paliwami stałymi w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie gminy Więcbork.  

4. Plany dotyczące adaptacji obiektu kościelnego przy ulicy Rybackiej w Więcborku. 

5. Informacja o przygotowanych przetargach na inwestycje do realizacji w roku 2018. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu  

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork." 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork  

w 2018 roku. 
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8. Informacja z zakresu ochrony środowiska dotycząca funkcjonowania oczyszczalni 

ścieków i sieci kanalizacji oraz danych dotyczących działu wywozu nieczystości stałych  

z terenu gminy Więcbork.  

9. Sprawy różne. 

 

Do powyższego wniesiono następujące zmiany: 

Z uwagi na brak quorum na posiedzeniu Komisji Oświaty /…/ i fakt, że komisja się nie 

odbyła do porządku obrad Komisji połączonych, jako pkt. 4 i 5 porządku obrad  

wprowadza się dwa dodatkowe punkty tj.: 

 

 Zaopiniowanie uchwały w sprawie  określenia wysokości opłat za świadczenia udzielane 

w przedszkolu oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 

Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie określenia wysokości, 

przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym  

w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym 

 

Do czasu dostarczenia radnym aktualnych projektów uchwał dotyczących zmian  

w budżecie oraz zmian WPF Gminy Więcbork Skarbnik Gminy prosiła dalszą realizację 

porządku obrad do czasu pojawienia się ww. dokumentów. 

Punkty ujęte wcześniej w porządku obrad przyjmują numerację dalszą. 

 
Zaproponowane zmiany po wprowadzeniu do porządku obrad Przewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części głos zabrał Zastępca Burmistrza Więcborka, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia 

niskiej emisji poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach  

i lokalach mieszkalnych na terenie gminy Więcbork. 

 

 

W związku z zapisami art. 12 ustawy z dnia 11 stycznia 2018r. o zmianie niektórych ustaw 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu ogłosił 

dotacyjny Program priorytetowy EKOpiec 2018 skierowany do jednostek samorządu 

terytorialnego. Program ten ma na celu ograniczenie niskiej emisji poprzez wymianę źródeł 

ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach mieszkalnych. Warunkiem 

koniecznym niezbędnym do uzyskania dotacji z Funduszu jest udzielenie równocześnie 

dotacji przez gminę, w wysokości 2.000,00zł. do wymiany jednego źródła ciepła w jednym 

budynku mieszkalnym jednorodzinnym lub lokalu mieszkalnym. Zgodnie z zapisem art. 7 ust. 
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1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017r. poz. 1875  

z późn. zm.) zadania własne gminy obejmują sprawy m.in. z zakresu ochrony środowiska  

i przyrody oraz gospodarki wodnej. Finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej, 

zgodnie z zapisem art. 403 ust. 5 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r., Prawo ochrony 

środowiska (Dz. U. z 2017r. poz. 519 z późn. zm.), może polegać na udzielaniu dotacji 

celowej z budżetu gminy na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji podmiotów 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych, w tym osób fizycznych czy wspólnot 

mieszkaniowych. Celem realizacji uchwały jest umożliwienie mieszkańcom pozyskiwania 

środków finansowych na zadania z zakresu ochrony środowiska. Przewiduje się, iż 

mieszkańcy chętniej będą przeprowadzali inwestycje prowadzące do poprawy stanu 

środowiska, jeśli będą mogli korzystać z dofinansowania udzielanego przez gminę. Gmina 

Więcbork ubiegając się o środki zewnętrzne z WFOŚiGW dodatkowo zachęci mieszkańców 

do zmiany ogrzewania na bardziej przyjazne dla środowiska. Obecnie mieszkańcy zgłaszają 

często chęć wymiany nie ekologicznych kotłów na paliwo stale (węgiel, koks) i zastąpienie 

ich kotłami opalanymi paliwami proekologicznymi. Dotacja na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów inwestycji, o której mowa w § 2 ust.1 wynosi: z budżetu Gminy 

Więcbork 2.000,00zł oraz ze Środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu 2.000,00zł. Łącznie 4.000,00zł lecz nie więcej niż do 

wysokości poniesionych kosztów. Wnioski o udzielenie dotacji w danym roku na 

sfinansowanie lub dofinansowanie inwestycji, o której mowa w § 2 ust. 1 podmioty składają 

w terminie od 23 kwietnia do 25 maja danego roku. Po dokonaniu sprawdzenia formalnego 

wniosku, z zastrzeżeniem ust. 2, wnioski zostaną zakwalifikowane do kolejnego etapu. 

Zakwalifikowanie wniosku do realizacji nastąpi na podstawie losowania przeprowadzonego  

w obecności wnioskodawców. Zawarcie umowy o udzielenie dotacji nastąpi po uzyskaniu 

promesy na dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Toruniu. Projekt jest konsekwencją propagowanego trendu ekologicznych źródeł ciepła  

i ograniczania zanieczyszczeń powietrza oraz wyjściem naprzeciw tym mieszkańcom, którzy 

zamierzają wymienić stary system grzewczy na formę przyjazną środowisku. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński chciał wiedzieć, czy o dofinansowanie będą mogły się ubiegać 

tylko osoby fizyczne, czy również przedsiębiorcy. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, ze projekt uchwały mówi tylko i wyłącznie 

o budynkach mieszkalnych. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że póki co środków tych nie jest dużo ale liczy na 

to, ze w kolejnych latach pula ta wzrośnie. W perspektywie Gmina ma zostać zgazyfikowana, 

więc na ten czas być może pojawi się wyższe dofinansowanie i skorzysta z tego dużo więcej 

osób. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Obecnych 11 radnych  

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 
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Jako kolejny głos zabrał p. Michał Bąk przedstawiając Plany dotyczące adaptacji obiektu 

kościelnego przy ulicy Rybackiej w Więcborku. 

 

Projekt przystosowania budynku kościoła przy ul. Rybackiej jest jeszcze cały czas  

w realizacji. Pewne problemy powstały w związku z usytuowaniem obiektu na zbyt małej 

działce, a ma on być obiektem publicznym. W trakcie jest opracowanie ekspertyzy p. poż.  

i opinii strażaków odnośnie otworów okiennych, które byłyby planowane w części dachowej. 

Budynek w chwili obecnej wykorzystywany jest, jako magazyn Urzędu Miejskiego. 

Natomiast po rewitalizacji z udziałem środków zewnętrznych, o które Gmina zamierza 

ubiegać się w roku kolejnym, w obiekcie ma powstać Centrum Aktywności Lokalnej. 

Centrum miałoby służyć organizacji różnego rodzaju imprez, szkoleń dla osób zagrożonych 

ubóstwem, bezrobotnych w wieku poprodukcyjnym, którzy nie mogą się odnaleźć  na rynku 

pracy, a chcieliby jeszcze podjąć pracę zawodową, bądź podnieść swoje kwalifikacje. 

Ponadto częściowo budynek miałby zostać zagospodarowany na cele związane z opieką dla 

dzieci w wieku od 3-5 lat. Poza tym przy udziale jednostek zewnętrznych, realizowano by   

w budynku tzw. projekty miękkie. Sam budynek jest dosyć mocno zniszczony, przez wiele lat 

nie dokonywano w nim gruntownych remontów, a jedynie drobne naprawy. Zakres prac, 

które należy wykonać jest bardzo duży: dach, ściany, okna, wszystkie węzły sanitarne, 

instalację elektryczną, centralne ogrzewanie i dostosowanie do potrzeb osób 

niepełnosprawnych /winda wewnętrzna/.   

 

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda uznał, że posunięcie jest dobre ale chciałby wiedzieć, pod czyją 

pieczę trafi obiekt, czy będzie to np. MGOK w Więcborku? 

 

Pan Bąk odpowiedział, że dokładnie o tym nie wiadomo. Prawdopodobnie będzie to MGOK 

w Więcborku. 

 

Rady Jacek Kabattek pytał ile ta inwestycja będzie kosztowała Gminę Więcbork. 

 

Pan Bąk podał, że szacuje ten koszt na 3.000.000,00 zł ale nie jest pewny, czy w tej kwocie 

uda się zmieścić. Dofinansowanie ma wynieść ok. 1.400.000,00 zł, czy 1.600.000,00 zł 

dokładnie nie jest w stanie teraz podać. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że na chwilę obecną jest zbyt wiele niewiadomych, aby 

cokolwiek decydować o budynku. Na pewno należałoby w obiekcie zrobić porządek ale 

trudno obiecywać, że ten obiekt będzie „tętnił życiem”. 

 

Pan Bąk powiedział, że na tym etapie działań może jedynie przekazać suche fakty. Przed 

sezonem letnim wakacyjny, będzie dysponował większa ilością danych i wówczas przekaże je 

radnym. 

 

Radny Jan Antczak mówił, że w przeszłości co do budynku było wiele planów i zamierzeń 

ale ostatecznie nic z nich nie wyszło. Jeżeli nadarza się okazja, żeby coś tam zrobić, należy to 

wykorzystać. Na budynek przy Urzędzie Gmina otrzymała spore dofinansowanie i tak 

naprawdę dopiero po wykonaniu ludzie zmienią zadnie. Dziś negują pewne rzeczy, bo nie 

mają pełnej wiedzy. Zadaniem radnych jest przekazywanie mieszkańcom pewnych informacji 

i prostowanie tych mijających się z prawdą. Obiekt, o którym mowa, tyle lat stoi pusty i nic 

się tam nie dzieje, więc skoro nadarza się okazja należy ją wykorzystać i podjąć próbę 

zagospodarowania budynku. 
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Przewodnicząca RM zapytała, jak należy rozumieć opiekę nad dziećmi 3-5 lat. Czy w tym 

zakresie jest już doprecyzowana formuła. Według radnej należałoby ostrożnie podchodzić do 

inwestowania w obiekt mając na względzie podobna realizację jaka została przeprowadzona 

przy ul. Jeziornej w Sępólnie Krajeńskim. Wydano mnóstwo pieniędzy, budynek wspaniały 

ale faktycznie nic się tam nie dzieje. Jej zdaniem najpierw należałoby mieć sensowny pomysł 

na wykorzystanie budynku. Przekazanie tego pod MGOK w Więcborku może się sprawdzić, 

a może się też nie sprawdzić. 

 

Burmistrz Więcborka tonował emocje wskazując, że póki co jeszcze za wcześnie, aby 

decydować kto będzie zarządzał obiektem. Temat sposobu zagospodarowania obiektu na 

Rybackiej był poruszany już wielokrotnie już w poprzednich kadencjach. Pomysłów było 

wiele, a wyszło tak jak wyszło. Gmina Więcbork pochyla się ponownie nad tematem przez 

pryzmat rewitalizacji. W ramach środków, które będą dla Gminy dostępne mowa jest  

o środkach w wysokości 2.195.000,00 zł. Pan Bąk mówił o kilku zakresach działań. Na 

początku kadencji mówił, że do wykorzystania są środki na tzw. projekty twarde /na remonty, 

rewitalizacje itd./ ale pod warunkiem realizacji tzw. projektów miękkich z EFES. Analiza 

przeprowadzona w temacie rewitalizacji, a konkretnie w zakresie problemów społecznych 

występujących na terenie gminy Więcbork  wykazała, że obszar gminy objęty jest zjawiskiem 

bezrobocia, występują ponadto problemy z zapewnieniem opieki nad dziećmi między 3-5 lat. 

Dlatego też, jeżeli Gmina Więcbork pozyska środki na rewitalizację z EFER musi w obiekcie 

wykonać konkretne projekty z EFES np. szkolenia dla osób zagrożonych wykluczeniem, 

zajęcia dla dzieci itd. Podobna sytuacja jest w przypadku realizowanego przy Urzędzie 

Miejskim Domu Dziennego Pobytu. Gmina otrzymała środki na modernizację budynku ale 

warunkiem jest poprowadzenie w nim projektów – działań skierowanych do osób starszych. 

Dziś trudno dookreślać kwoty ale pewne jest to że czasookres realizacji działań jest dla 

samorządu bardzo niekorzystny. Rynek usług jest tak rozchwiany, że  trudno pozyskać 

wykonawców inwestycji, a zupełnie odrębną sprawą są kwoty za jakie chcą oni wykonywać 

prace. 

 

Radna Anna Łańska przyjęła zwracając się do Przewodniczącego Komisji, że dzisiejsze 

wywołanie tematu i dyskusja radnych, ma niejako dać lub nie „zielone światło” dla dalszych 

działań Burmistrza  w przedmiotowym zakresie. Zgadza się z radnym Antczakiem, że jeżeli 

jest możliwość podjęcia takich środków i na takie inwestycje, to trzeba z tego korzystać. 

Kiedyś taka możliwość była odnośnie dróg, teraz jest odnośnie rewitalizacji. Za chwilę te 

możliwości się skończą i Gmina nie wykorzysta szansy. Natomiast budynek „będzie straszył”. 

Po modernizacji skorzystać może nie tylko Dom Kultury ale i Biblioteka, która już dziś 

zgłasza problemy lokalowe /wystawy, przeniesienie działu dziecięcego/. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński, Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ wskazał, że 

wywoła ten temat w planie pracy swojej Komisji dlatego, że od dłuższego czasu nic się o tym 

nie mówiło, a zamierzenia były. Chciał wiedzieć, czy na dziś są już jakieś konkretne plany. 

 

Radny Władysław Rembelski pytał, czy w tym roku będzie ogłoszony konkurs na ww. 

projekt, i czy można podać przybliżoną wartość wykonania dokumentacji technicznej. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że konkursu nie będzie w tym roku. 

 

Natomiast Pan Bąk odpowiadając na drugą część pytania podał, że dokumentacja została 

zlecona w roku ubiegłym i jest w trakcie realizacji. 

 

Radny Rembelski uznał, że bardzo dobrze, że mowa jest o planach i radni mogą 

wypowiedzieć swoja opinię. Według niego należy poczynić starania na pozyskanie tych 
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środków i zaadaptowanie pomieszczeń. Co do decyzji, to podjęta zostanie ona na pewno 

wówczas, kiedy znana będzie wartość kosztorysowa i konkretny procentowy udział środków 

zewnętrznych. Jeżeli on będzie wynosił  dużo poniżej 50%, to nie wie czy Gminę Więcbork 

będzie na to przedsięwzięcie stać. Działania w celu pozyskania dofinansowania, jak 

najbardziej należy czynić.  

 

Pan Bąk powiedział, że szerszej i bardziej skonkretyzowanej informacji będzie mógł udzielić 

radnym przed okresem wakacyjnym. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

 

Dwa projekty uchwał dotyczące zbiórki azbestu oraz programu opieki nad zwierzętami 

omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski: 

 

a) w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Więcbork." 

 

 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. 

obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta  

i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania.  

W załączniku do projektu dokonana została aktualizacja stanu ilościowego azbestu 

pozostałego na terenie gminy Więcbork oraz aktualizacja właścicieli działek i numerów 

działek. Na rok 2018 do Gminy Więcbork wpłynęło 50 wniosków od mieszkańców 

zainteresowanych zdjęciem i utylizację azbestu. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Wilczyński pytał, czy przewidywana pula środków zabezpieczy wszystkie złożone 

wnioski. 

 

Środki pozyskiwane są w ramach konkursu. Do końca marca Gmina Więcbork składa 

stosowny wniosek i czeka na promesę. Do tej pory nie zdarzyło się tak, żeby zabrakło 

środków – dopowiedział p. Fifielski. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  
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Obecnych 11 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

b) W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997r. zmieniony 

został art. 11a, który zobowiązuje Radę Gminy do określania w drodze uchwały, 

corocznie do dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia 

opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. ustawy. 

W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork  

w 2018 roku”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim 

zakresem realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy 

Więcbork. 

Kwota środków na realizację Programu na rok 2018 jest taka sama jak w roku 2017 i wynosi 

56.000,00 zł. Uchwała, jako prawo miejscowe podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego i wchodzi w życie 14 dni po ogłoszeniu. 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 11 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Projekty uchwał z zakresu oświaty gminnej przedłożyła Dyrektor BOOS w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

a) w sprawie  określenia wysokości opłat za świadczenia udzielane w przedszkolu oraz 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Więcbork jest 

organem prowadzącym. 

 

Zgodnie z art. 13 ust. 1 pkt. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. Prawo oświatowe (Dz. U.  

z 2017r., poz. 59, z późn. zm.) przedszkole publiczne zapewnia bezpłatne nauczanie, 

wychowanie i opiekę w czasie nie krótszym niż 5 godzin dziennie. W zakresie 

przekraczającym wymiar zajęć, o którym mowa w art. 13 ust. 1 pkt. 2 ww. ustawy na 

podstawie 52 ust. 1 ustawy 27 października 2017r. o finansowaniu zadań oświatowych (Dz. 

U. z 2017 r., poz. 2203) rada gminy określa wysokość opłat pobieranych od rodziców 
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(opiekunów prawnych). Zgodnie z uzasadnieniem do projektu ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych opłata ma być naliczona za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu 

dziecka w przedszkolu przekraczającą czas bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki. 

 

Pytań nie było. 

Obecnych 11 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) uchylającej uchwałę w sprawie określenia wysokości, przyznawania i wypłacania dodatku 

mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych, dla których 

Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

Pytań nie było. 

Obecnych 11 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4750.1.2018 z dnia 13 lutego 2018 r. Niniejszym pismem Minister 

ustalił ostateczny plan subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na rok 2018, który 

wynosi 10.519.842,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 678.918,00 zł). 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.8.2018 z dnia 19 marca 2018 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85295 o kwotę 25.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań wynikających z programu wieloletniego 

„Senior+" na lata 2015-2020. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w §4210. 

3. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 60016 w §0950 o kwotę 1.544,00 

zł w związku z wypłatą odszkodowania za zniszczony w wypadku samochód. 

4. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75085 w §0970 o kwotę 910,00 zł w związku  

z wpływem dochodów tj. kwoty ściągniętej egzekucyjnie od byłego pracownika. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 80104 w §0940 o kwotę 10.684,00 zł | 

|w związku z wpływem dochodów stanowiących odpłatność gmin za pobyt dzieci  

w placówkach wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Więcbork w 2017 r. 

6. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 85202 w §0970 o kwotę 800,00 zł z tytułu 

wpływu dochodów JST stanowiących odpłatność za pobyt w domu pomocy społecznej w 

Kamieniu Kraj. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 85203 w §0970 o kwotę 20,00 zł  
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w związku z wpływem różnych dochodów - wynagrodzenie płatnika. 

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 92695 w §0830 o kwotę 672,00 zł w związku  

z wpłatą należności za media od wydzierżawionych obiektów na plaży miejskiej  

w Więcborku. 

9. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 150.000,00 zł w celu zakupu 

materiałów drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych, 

 zwiększa się plan finansowy w §4300 o kwotę 10.000,00 zł celem wykonania 

dokumentacji pn: „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe w Gminie Więcbork", zgodnie z wymogami art. 19 

ust. l i art. 20 ust. l ustawy z dnia 10 04.1997 r. - Prawo energetyczne (Dz. U.  

z 2017 r. poz. 220 ze zm.)., 

 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 150.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Budowa drogi wraz z odwodnieniem ul. W. Łokietka w Więcborku". Zmiany 

wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wykonawcę zadania i uzyskania niższej 

ceny na wykonanie zadania. 

10. Dokonano rozwiązania części rezerwy ogólnej (rozdz. 75818§4810) na kwotę 139.530,00 

zł w celu sfinansowania zadania opisanego w pkt 9 uzasadnienia dla §4210. 

11. W rozdziale 80101 w §6050 w planie finansowym wydatków wprowadza się następujące 

zmiany: 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż pieca c.o. na 

paliwo stałe o mowy 150 KW z podajnikiem automatycznym w Szkole 

Podstawowej w Runowie Kraj.". Wartość zadania wynosi 40.000,00 zł, 

 w zadaniu pn.: „Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy 

Więcbork - Szkoła Podstawowa w Jastrzębcu" zwiększa się plan finansowy  

o kwotę 20.560,00 zł, w związku z aktualizacją wartości kosztorysowej zadania. 

Łączna kwota 170.560,00 zł stanowi udział własny Gminy w planowanej 

inwestycji. 

12. W dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 11 uzasadnienia, dokonano zmian w 

planach finansowych placówek oświatowych w związku ze zmniejszeniem kwoty 

subwencji oświatowej. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85154 o kwotę 8.600,00 zł: 

 w części dotyczącej ogólnej działalności profilaktycznej Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, związanej z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi (§4300 - kwota 4.400,00 zł),  

 w części dotyczącej działalności Świetlicy Środowiskowej „Uśmiech" w Więcborku 

dokonano zwiększenia o łączną kwotę 4.200,00 zł w §4010 i §4110 w związku  

z koniecznością zatrudnienia pracownika na zastępstwo.  

Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2017 r. środków uzyskanych  

z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na 

realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

14. W rozdziale 90015 w planie finansowym wydatków inwestycyjnych zwiększa się plan  

o kwotę 72.000,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Więcbork" celem wybudowania bądź montażu 10 dodatkowych punktów świetlnych na 

terenie Gminy Więcbork. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 w §4170 o kwotę 3.000,00 zł 

w związku z koniecznością jego uaktualnienia do poziomu warunkującego zatrudnienie 

w ramach umów zlecenia dwóch osób odpowiedzialnych za organizowanie koncertów  

i prowadzenie Więcborskiej Orkiestry Dętej oraz prowadzenie sekcji instrumentów 

dętych drewnianych 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Rembelski prosił, by Dyrektor o odpowiedź, czy budżet po zmianach zabezpieczy  

w całości zwiększone wydatki do końca 2018r. wynikające z 5% podwyżki dla nauczycieli od 

1 kwietnia 2018r. 

Przewidujemy, że zamkniemy się w tym budżecie – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

Radny Antczak chciał wiedzieć dlaczego zwiększa się plan wydatków dotyczących orkiestry 

dętej, czy to w związku z tym że jest dwóch prowadzących. Radny pytał też. czy w liczbie 10 

lamp ujęta jest ta przy lesie w Runowie Krajeńskim. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że dwie osoby prowadzą orkiestrę i tak było już 

wcześniej, a związane jest to z możliwością rozwoju tejże orkiestry. Osoby uczestniczące w 

zeszłorocznych koncertach Zespołu zauważyli, że i repertuar się poszerzył, i grupa zaczęła się 

rozwijać. 

Skarbnik Gminy Więcbork odnosząc się do kwestii lamp podała, że wniosek do budżetu 

obejmuje budowę bądź montaż dziesięciu lamp: dwóch lamp na ulicy Strzeleckiej  

w Więcborku, montaż jednej lampy na istniejącym słupie w Więcborku ul. Piastów, dwie 

lampy na istniejących słupach w Wituni w kierunku SKR, montaż jednej lampy na 

istniejącym słupie na Osiedlu BoWiD, budowa dwóch lamp ze słupami na ulicy 

Starodworcowej i montaż dwóch lamp na istniejącym słupie w Zgniłce. 

Radna Łańska powiedziała, że rozumie, iż te 72.000,00 zł, które dokładane są do 50.000,00 

zł to środki na te dziesięć punktów o których mówiła Skarbnik Gminy. Osobno jednak 

widnieje kwota 50.000,00 zł na oświetlenie ul. Zamkowej w Więcborku.  

Zmiana jeżeli chodzi o załącznik inwestycyjny dotyczy zadania polegającego na budowie 

nowych punktów świetlnych na terenie  gminy Więcbork. To zadanie, o którym mówi radna 

jest odrębnym zadaniem – powiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

Radny Kałaczyński dociekał co kryje się pod zmianą w budżecie w kwocie 10.000,00 zł  

i hasłem „zaopatrzenie w ciepło”. 

 

Wniosek do budżetu dotyczy dokładnie dokumentacji o takiej nazwie. Dokument taki i pod 

taką nazwą wymusza ustawa – mówiła Skarbnik Gminy Więcbork.  

Burmistrz Więcborka dodał, że posiadany przez Gminę Więcbork dokument jest już 

nieaktualny, dlatego też mowa tu o dokumentacji do wykonaniu której obliguje Gminę 

ustawa. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

Obecnych 11 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
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Zmian w WPF dokonano jedynie w danych za 2018r. z uwagi na zmiany w planie dochodów  

i wydatków. Ponadto, w załączniku przedsięwzięć dokonano zwiększenia limitu wydatków na 

2018r. w zadaniu pn.: „ Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie 

gminy Więcbork – Szkoła Podstawowa w Jastrzębcu i Szkoła Podstawowa w Zakrzewku”. 

Limit został zwiększony o kwotę 20.560,00 zł i wynika z aktualizacji wartości kosztorysowej 

zadania polegającego na termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Obecnych 11 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W tej części posiedzenia ponownie głos zabrał p. Michał Bąk Kierownik Referatu 

Inwestycji /…/ UM w Więcborku przedkładając radnym informację o przygotowanych 

przetargach na inwestycje do realizacji w roku 2018. 

 

 Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

klub samopomocy dla mieszkańców gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz  

z budową parkingu – wykonawca usług murarskich p. Jarosław Kołodziejski Cekcynek. 

Szacunkowa wartość zamówienia 2.885.354,60 zł brutto; wartość uzyskana w przetargu 

2.881.000,00 zł brutto. Dofinansowanie z zewnątrz 1.803.837,17 zł. Umowa zawarta  

z wykonawcą w dniu 7 lutego 2018r.; nadzór inwestorski Marcin Bartoś z Człuchowa  

/ 38.130,00 zł brutto/. Inwestycja w trakcie realizacji, zakończenie zadania do 22 czerwca 

2018r.. 

 Przebudowa drogi wewnętrznej na Osiedlu Piastowskim w Więcborku wraz z budową 

sieci kanalizacji deszczowej – ul. w. Łokietka. I cześć zamówienia/ I etap/ - budowa sieci 

kanalizacji deszczowej wykonawca Zakład Gospodarki Komunalnej w Mroczy. Na tą 

cześć zadania wpłynęły 3 oferty szacunkowa wartość zamówienia 102.372,36 zł brutto; 

wartość uzyskana w przetargu: 69.980,68 zł. termin wykonania 31.05.2018r. II cześć 

zamówienia /II etap/ - przebudowa drogi wewnętrznej na Osiedlu Piastowskim / 

wpłynęły 3 oferty, wykonawca: Zakład Sprzętowo-Transportowy Czesław Pawłowski 

Tuchola. Wartość zamówienia 498.270,59 zł; wartość uzyskana w przetargu: 349.478,71 

zł. termin realizacji 31.08.2018r.Umowy z wykonawcami zawarte 15 marca 2018r. 

 Budowa mola przy promenadzie, fontanny pływającej na jeziorze w Więcborskim oraz 

infrastruktury towarzyszącej – ławek z oparciem, stojaków na rowery, lunety widokowej, 

koszy na odpady zmieszane. Na zdanie wpłynęły dwie oferty Marbruk Spółka z o.o. 

2.829.000,00 zł brutto i Przedsiębiorstwo Usługowe HYDRO-ECO Mirosław Rożek 

1.504.787,69 zł brutto. Szacunkowa wartość zamówienia 769.501,85 zł brutto. Oferty 

złożone w dniu 27.03.2018r.. Realizacja 14.09.2018r. 

 W przygotowaniu przetarg na zadnie: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej 

przy promenadzie, obręb Śmiłowo” - szacunkowa wartość zamówienia: 125.234,26 zł., 

„Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie gminy Więcbork” – 

szacunkowa wartość zamówienia: 111.253,48 zł brutto. Chodzi o budowę siłowni 

napowietrznych, plenerowych: Witunia, Runowo Krajeńskie, plaża Więcbork, plaża 

Czarmuń: ścieżka zdrowia, wiata/ 

 W perspektywie również inwestycje dotyczące budowy kanalizacji po uzyskaniu środków 

zewnętrznych: 
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 „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy Więcbork 

(aglomeracja Więcbork)” – ulica 28 Stycznia i cz. ul. Wyzwolenia. Wartość 

kosztorysowa – 1.461.271,20 zł. Składanie wniosków do 30 kwietnia 2018r. 

Rozstrzygnięcie konkursu – wrzesień 2018r.. Termin realizacji zadania marzec – 

październik 2019r. 

 „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy Więcbork 

(aglomeracja Więcbork) – Runowo Krajeńskie”. Wartość kosztorysowa zadania : 

5.080.138,90 zł tj. kanalizacja + stacja uzdatniania wody. Termin realizacji marzec 

październik 2019r. 

 Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu i Zakrzewku – zwiększenie 

wartości zadania wykazane w bieżących zmianach, w budżecie związane  

z aktualizacją dokumentacji. Wartość inwestycji to ok. 300.000,00 zł. 

Oraz: 

 Opracowanie i uszczegółowienie zakresu prac dotyczących II etapu inwestycji na  

ul. Strzeleckiej w Więcborku /poszerzenie chodnika i ciągu komunikacyjnego w masie 

bitumicznej/  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć czy w przypadku zadania na ulicy Strzeleckiej 

przewidywane są jakieś prace na parkingu zlokalizowanym przy wjeździe do lasku. 

Pan Bąk odpowiedział, że w kosztach ujętych w budżecie Gminy na tą inwestycję nie jest to 

przewidziane ale trwają ustalenia z Burmistrzem Więcborka w tym temacie. Dokumentacja 

techniczna wykonana jest łącznie z tym parkingiem ale wpierw wykonana zostanie kalkulacja 

kosztów zadania części jezdnej i osobno wyceniona zostanie cześć parkingowa. Póki co nie 

jest ona jednak wliczona w koszty zadania. 

Radny Antczak zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi o siłownie plenerową w Runowie, to bardzo 

cieszy się, że ona powstanie, niemniej teren pod inwestycję jest nieuporządkowany. Sołectwo 

w ramach swoich środków zakupiło kostkę polbrukową na utwardzenie terenu ale trzeba 

dowieźć trochę piachu i wyrównać nawierzchnię równiarka. Rady pytał także kiedy 

planowane jest oddanie budynku z mieszkaniami komunalnymi w Runowie.   

Pan Bąk wskazał, że budynek w którym mieszczą się lokalne mieszkalne w 90% jest już 

ukończony. Wykonano już podłogi, wszystkie tynki, do przedyskutowania pozostaje montaż 

białej armatury. Do końca kwietnia wszystko będzie gotowe. Na zewnątrz budynku 

pozostanie do wykonania opaska chodnikowa. Śmieci przy budynku należą do wykonawcy. 

Po zakończeniu robót teren zostanie uprzątnięty. 

Radny Ryszard Kałaczyński zastanawiał się dlaczego Gmina upiera się przy kładzeniu 

nawierzchni jezdnych z kostki brukowej a nie wylewa ich asfaltem. Polbruk utrudnia jazdę na 

rolkach i jazdę rowerem. Radny odniósł się również do budowy siłowni plenerowych 

stwierdzając, że siłownia w Czarmuniu będzie niewykorzystana poza sezonem letnim. 

Radny Antczak odpowiadając przedmówcy stwierdził, że w Czarmuniu mieszkają tacy sami 

obywatele, jak w Wituni, Runowie itd. Jest tam duże jezioro i latem przyjeżdża tam mnóstwo 

dzieci i nie tylko. Dlatego też ta inwestycja jest tam potrzebna. 

Burmistrz Więcborka mówił, że temat siłowni plenerowych i drobnej infrastruktury 

przerabiany jest już od kilkunastu miesięcy. Dlatego też zdziwiony jest, że teraz kiedy 

zapadły już konkretne decyzje radny podnosi kwestię Czarmunia. Gdyby radny zainteresował 

się, co w Czarmuniu ma powstać zmieniłby zdanie. Tam nie powstanie typowa siłownia 

napowietrzna, a typowa infrastruktura służąca zagospodarowaniu nabrzeża jeziora. Jeżeli zaś 
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chodzi o utwardzanie nawierzchni, to NIK przy niczym się nie upiera, niemniej życie 

pokazuje, iż ten rodzaj utwardzenia jest po prostu praktyczniejszy. Jeżeli pod polbrukiem jest 

jakakolwiek infrastruktura, to w momencie awarii polbruk łatwo jest zdemontować, a po 

naprawie zagęścić, utwardzić podłoże i położyć na nowo. Natomiast tam gdzie jest asfalt,  

a coś pod nim ulega awarii i trzeba go zdejmować, nigdy według specjalistów nie udaje się 

tak ponownie go położyć, żeby nie pojawiły się później pęknięcia, zagłębienia itp. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W tej części posiedzenia na wniosek Przewodniczącego Komisji Rolnictwa /…/ 

Przewodniczący Komisji udzielił głosu p. Zbigniewowi Chmielewskiemu Prezesowi Koła 

Pszczelarzy w Więcborku 

 

Prezes podzielił się z radnymi faktami, które bardzo niepokoją środowiska pszczelarskie. 

Sytuacja jest bardzo zła, odpowiedzialność za wyginięcie pszczół ponosić będzie całe 

społeczeństwo. Sprawa dotyczy degradacji środowiska, w tym co dla pszczelarzy 

najistotniejsze drzew i krzewów nektarodajnych. Dotyczy to zarówno masowych wycinek 

ww. ale również stosowania oprysków chemicznych w rolnictwie i sadownictwie. Apelował  

o zatrzymanie   wycinki drzew i krzewów oraz o podjęcie  inicjatywy nowych nasadzeń tego 

typu roślinności. Wspomniał tez o rozmowie z Kierownikiem Referatu Rolnictwa /…/ UM  

w Więcborkuw temacie wycinki, jaka miała miejsce na odcinku od szkoły w Runowie do 

nadleśnictwa Chłopigost. Na świecie podejmuje się aktywną walkę o uratowanie tzw. 

„zapylaczy” w Polsce takie akcje są mało widoczne. Dlatego też od dwóch lat Koło 

Pszczelarzy z Więcborka prowadzi w szkołach wśród dzieci i młodzieży szeroką edukację  

w przedmiotowym temacie. Ponadto Koło szuka w tej materii wsparcia w samorządach: 

gminnym i powiatowym.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Wilczyński – przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ RM w Więcborku 
zasugerował Prezesowi przygotowanie dla Gminy wykazu drzew i krzewów, które winny 

podlegać szczególnej ochronie przed wycinką, bądź winny zostać zasadzone. 

Radna Anna Łańska odczytała pismo Starosty Sępoleńskiego sporządzone po wpłynięciu do 

niego pisma Kujawsko-Pomorskiego Związku Pszczelarzy oraz spotkaniu Starosty  

z przedstawicielem Koła Pszczelarskiego z Więcborka. Traktowało ono o propozycji Starosty, 

by w decyzjach zezwalających na usunięcie drzew ze wskazaniem wykonania nasadzeń 

kompensacyjnych, tam gdzie jest to uzasadnione podane były gatunki drzew miododajnych. 

Starosta zwracał się w piśmie do Burmistrza o uwzględnienie w swoich decyzjach 

dotyczących wycinka drzew owego zapisu. W załączniku do pisma podany został wykaz 

drzew i krzewów miododajnych. 

Radny Jan Antczak podziękował Prezesowi za aktywną działalność edukacyjną wśród 

dzieci i młodzieży w Runowie Krajeńskim oraz sadzenie z nimi drzew i krzewów. 

Przewodnicząca RM podał, ze Krajeński Park Krajobrazowy wspólnie z Gminą opracował 

Projekt edukacyjny i przynajmniej dwie szkoły będą brały aktywny udział w tej „edukacji 

pszczelarskiej”. Placówka w Sypniewie planuje rozszerzenie tej edukacji również o osoby 

dorosłe.  
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Burmistrz Więcborka podkreślił, że ze strony Gminy Więcbork ta współpraca z Kołem 

Pszczelarzy jest jak najbardziej szeroko pojęta. Jeżeli była taka potrzeba, a Gmina mogła 

pomóc to zawsze to czyniła i zapewnił, że nadal tak będzie się działo. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

 

Następnie Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak 

przedstawił Komisji: informację z zakresu ochrony środowiska dotycząca funkcjonowania 

oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacji oraz danych dotyczących działu wywozu nieczystości 

stałych z terenu gminy Więcbork.  

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Łańska zapytała, z czego bierze się wynik ujemny Spółki w przedmiotowym 

zakresie. Przypuszcza, że jest to jakieś przeszacowanie pewnych wartości  ale uznaje również, 

że występujący niedobór Gmina musi pokryć. Radną ciekawiło ponadto w jaki sposób Spółka 

zamierza zmobilizować społeczeństwo do segregacji odpadów, aby uzyskać poziom 30% 

odzysku.  

Prezes ZGK mówił, że w roku 2017 cena przetargowa uzyskana od Gminy była na poziomie 

1.007.000,00 zł. Nie było wówczas zmiany stawki odbioru odpadów od mieszkańca ale 

nastąpiła zwyżka odbioru odpadów zmieszanych. Poza tym nałożyła się na to konieczność 

remontu sprzętu ZGK. Na remonty samochodów ZGK wydało łącznie około 150.000,00 zł. 

Przy cenie przetargowej oszacowano, ze na remonty potrzeba będzie 50.000,00 zł,  

a faktycznie wydano 150.000,00 zł. Gdyby nie to, nie byłoby tego niedoboru. Perspektywa 

30% odzysku, a w kolejnych latach nawet 40%-50% po prostu go przeraża. Trudno mu 

wyobrazić sobie możliwość uzyskania takich wyników. W tej chwili robi się wszystko, aby 

odzysk był jak największy. Wstawiane są pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów na 

terenach spółdzielni mieszkaniowych, osiedli i wsi. Jak wygląda sytuacja wszyscy wiedzą. 

Nadto osobno zbierany jest popiół by ten odzysk zwiększyć. To, aby uzysk odpadów 

selektywnych był jeszcze większy to zadanie wszystkich, głownie poprzez szerokie 

edukowanie społeczeństwa. Generalnie mieszkańcy segregują sporo np. opakowań po sokach, 

mleku tzw. wielomateriałowych, po jogurtach i napojach /inne niż typu pet/. Wszystko to było 

segregowane i belowane ale niestety trzeba było to oddać jako odpady zmieszane, bo nie ma 

na tego typu rzeczy odbiorcy. Odbierany jest odpad typu pet, szkło i papier. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że można jeszcze coś więcej zrobić. Zdaje sobie sprawę, że 

ceny nie są motywujące do segregacji. Przeciętny mieszkaniec nie wie np., że butelki po 

napojach, które maja termozgrzewalne naklejki są gorszego rodzaju odpadem niż butelka 

plastikowa czysta. Brak wiedzy mieszkańców, społeczeństwa, to zaniedbania wieloletnie, 

dlatego tak istotne są programy edukacyjne, które Gmina Więcbork chce zrealizować 

wspólnie z  Krajeńskim Parkiem Krajobrazowym. Jeżeli chodzi o sam odzysk, to istotnym 

jest fakt, że na jego poziom wpływa ilość odpadów segregowanych przekazywana przez 

bodajże 9 samorządów zwożących odpady do tego samego RIPOK-u. Wartość tego odzysku 

jest po prostu uśredniana. Wpływ mamy jedynie na to, co odzyskiwane jest u nas 

bezpośrednio. 
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Prezes ZGK podał, że cześć odpadów segregowanych pozostaje na miejscu, a część 

wysyłana jest na RIPOK. Ponadto należy pamiętać, że w odpadach zmieszanych, choć 

stanowią one jedynie 10%, znajdują się również odpady selektywne i to rzeczywiście 

uśredniane jest na wszystkie gminy jednakowo. 

Burmistrz Więcborka powracając do sytuacji z końca roku 2017, kiedy rozmawiano  

o stawkach opłat za odbiór odpadów segregowanych i niesegregowanych przypomniał 

radnym, iż wówczas w większej części wzrosła stawka za odpady niesegregowane niż 

segregowane. Taki zabieg spowodował, że część osób dotychczas deklarujących 

nieselektywną zbiórkę, zmieniła opcję na segregowanie śmieci. Nie można jeszcze bardziej 

obniżyć stawki za odpady selektywne, gdyż mając comiesięcznie do zapłaty 106.000,00 zł na 

rzecz ZGK – odbiorcy odpadów, tyle należy w systemie uzbierać. W roku 2017 najpierw 

ogłoszono przetarg i na podstawie jego wyników ustalono stawki opłat, które i tak są nieco 

niższe niż wynikałoby to z „czystej matematyki”. 

Radny Wilczyński  zasugerował, że być może dobrym edukacyjnym rozwiązaniem byłoby 

przy okazji organizowanych festynów dla mieszkańców gminy Więcbork zaprezentować im, 

jak prawidłowo powinna wyglądać selektywna zbiórka odpadów. 

Przewodnicząca RM zapewniła, że w ramach realizacji Projektów edukacyjnych, o których 

wspomniała powyżej, odbędą się co najmniej cztery Pikniki Rodzinne, gdzie głównym 

tematem będzie segregacja odpadów. Jeżeli WFOŚiGW dofinansuje Projekty, to na ich 

realizację będzie 14.000,00 zł. jeżeli tak się nie stanie, to zostaną one przeprowadzone  

w ramach środków zabezpieczonych w  budżecie Gminy, w kwocie 7.000,00 zł. Poza tym 

cały czas trwa konkurs zbiórki makulatury, w którą zaangażowały się prawie wszystkie 

szkoły /bez jednej placówki/.  

Prezes ZGK korzystając z okazji poinformował, że Zakład w ramach informowania 

społeczeństwa o występujących awariach zbiera deklaracje o możliwości wykorzystania 

danych teleadresowych do przesyłania wiadomości sms –owych dotyczących wszelkich 

awarii, wyłączeń itp. 

Radna Łańska pytał, dlaczego w godzinach wieczornych występuje bardzo słabe ciśnienie 

wody. 

Prezes ZGK wyjaśnił, że Zakład dysponuje urządzeniami, które podają stałe ciśnienie wody 

5,2 bara. Nie powinno się zdarzyć, że wychodzi inne ciśnienie. Niemniej w późnych 

godzinach wieczornych następuje płukanie i może występować jakieś zakłócenie. Informacja 

zostanie sprawdzona. 

Radny Antczak wnioskował o ustawienie jednego dodatkowego pojemnika dla 95 letniej 

mieszkanki Runowa Krajeńskiego, która prosiła go o załatwienie tej sprawy. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

W sprawach różnych radny Stanisław Piłka pytał, kiedy zostaną wznowione prace przy 

budowie ronda koło Cmentarza Komunalnego w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka przekazał, że Gmina Więcbork pozostaje w ciągłym kontakcie  

z osobą nadzorująca te prace i do tej pory prace były wstrzymane ze względu na pogodę. 

Nadzór inwestorski nie pozwala na realizację inwestycji w temperaturze poniżej 5˚ C. 

Radny Antczak pytał, czy wiadomo już coś o środkach zewnętrznych na kanalizację  

w Runowie Krajeńskim oraz o rozpoczęcie prac przy kładzeniu polbruku w Runowie. 
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Burmistrz Więcborka powiedział, że na razie konkurs na kanalizację nie został ogłoszony, 

natomiast rozpoczęcie prac polbrukowych w Runowie uzależnione jest od pogody. 

Radny Jacek Kabattek zwracając się do Prezesa ZGK pytał, kiedy  odbędzie się zbiórka 

odpadów wielkogabarytowych. 

W ostatni tygodniu maja – odpowiedział Prezes ZGK. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek. 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


